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 Møteprotokoll 

 
Utval: Fylkesutvalet 
Møtestad: Fylkesutvalsalen, 3. et., Fylkeshuset, Agnes Mowinckelsgt. 5, Bergen 
Dato: 31.10.2019 
Tidspunkt: 11:05-12:15 

 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Leiar A 
Roald Kvamme Medlem A 
Synnøve Solbakken Medlem A 
Mona Røsvik Strømme Medlem H 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Nils Marton Aadland Medlem H 
Terje Søviknes Medlem Frp 
Roald Stenseide Medlem Frp 
Pål Kårbø Medlem KrF 
Benthe Bondhus Medlem Sp 
Aud Karin Oen Medlem SV 
Tom Sverre Tomren Medlem KrF 
Anne Beth Njærheim Medlem V 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Helge Nævdal Medlem A 
Kari Sørensen Bernardini Medlem A 

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Kjell Gitton Håland Helge Nævdal A 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Kari Sørensen Bernardini A 

 
Frå administrasjonen møtte:    
Namn Stilling   
Ingrid Kristine Holm Svendsen Fylkesrådmann 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør opplæring 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel 
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett 
Bård Sandal Fylkesdirektør regional utvikling 
Bertil Søfteland Leiar fylkessekretariatet 
Petter Lem Gullestad Spesialrådgjevar fylkessekretariatet 
Dianne Kilvær Spesialkonsulent fylkessekretariatet 
Ingeborg Strandberg Rådgjevar fylkessekretariatet 

 
Ingeborg Strandberg 

sekretær 
 

 

 
  
 



2 

Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 196/19 Godkjenning møteinnkalling og sakliste   

PS 197/19 Godkjenning møtebok forrige møte   

PS 198/19 Referatsaker (meldingar)   

RS 147/19 Fråsegn - Varsel om oppstart med planprogram for 
kommunedelplan for Sambandet Vest 

2019/12733  

RS 148/19 Fråsegn - Oppstart av kommunedelplan med 
planprogram for E16/E39 Arna - Vågsbotn - 
Klauvaneset - Bergen kommune 

2018/15021  

RS 149/19 Planrapport 2018 Regional og kommunal planlegging 2019/14195  

RS 150/19 Oversikt over tilsegn for næringsutvikling i Hordaland 
per 30.09.2019 

2014/10180  

RS 151/19 Varsel om endring i statlege føringar for fordeling av 
spelemidlar til Den kulturelle skulesekken i 2020 

2019/2073  

PS 199/19 Innkomne spørsmål frå politikarane   

PS 200/19 Delegerte saker   

PS 201/19 Ymse   

PS 202/19 Tilleggsfråsegn sykkelstrategi for Bergen 2019-2030 2019/16266  

PS 203/19 Uttale til høyring av gåstrategi for Bergen 2019-2030 2019/16440  

PS 204/19 Oppseiing av avtale mellom Fjord Norge AS og 
fylkeskommunane 

2014/19680  

PS 205/19 Søknad til Fylkesutvalet om støtte til jubileumsseminar 
for markering av Bryggen 40 år som verdsarv 

2019/164  

PS 206/19 Markering av samanslåinga til Vestland i samband med 
Bergen 950 år og Bergen Internasjonale Lysfestival 

2019/17077  

     
 

PS 196/19 Godkjenning møteinnkalling og sakliste 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Møteinnkalling og sakliste vart godkjent utan merknadar. 
 

PS 197/19 Godkjenning møtebok forrige møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Møtebok frå møtet i fylkesutvalet 19.09.2019 vart godkjent utan merknadar. 
 

PS 198/19 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
RS 147-151/19 vart referert. 
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PS 199/19 Innkomne spørsmål frå politikarane 

FO 23/19 Spørsmål frå Bondhus (SP) - Kystsoneplanen, Sunnhordland og Ytre Hardanger 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Fylkesrådmannen svarte slik: 
 

«Regional kystsoneplan for Sunnhordland og ytre Hardanger vart vedtatt i Fylkestinget i 
Hordaland 4.10.2017 og i Rogaland fylkesting 24.10.2017. 
Etter vesentlege innvendingar frå kommunane Austevoll, Tysnes, Fitjar, Kvinnherad og 
Sveio vart planen oversendt Kommunal- og moderniseringsdepartementet 5.01.2018 for 
endeleg handsaming. 
 
Planen og innvendingane til den vart presentert i møte 09.03.2018 mellom politisk og 
administrativ  leiing i Kommunal- og moderniseringsdepartementet, Hordaland 
fylkeskommune, Fylkesmannen i Hordaland og dei aktuelle kommunane. 
 
Fylkesrådmannen har bedt om prioritering og snarleg avklaring i saka ved brev 6.5.2019 og 
9.10.2019.  
I tillegg vart planen presentert for statssekretær Lars Jacob Hiim på Plankonferansen 2018 
der hovudtemaet var Planlegging for bærekraft i kystsona. 
 
Hordaland fylkeskommune har ikkje mottatt avklaring i saka om Regional kystsoneplan for 
Sunnhordland og ytre Hardanger.» 

 

PS 200/19 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Ingen delegert saker. 
 

PS 201/19 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Nils Marton Aadland (H) stilte slikt spørsmål:  
 

«Spørsmål angåande Ferde AS 
 
Viser til diverse medieoppslag angående Ferde AS. Bildet som teiknar seg er alvorleg og er 
eigna til å redusere tilliten til selskapet. 
 
I samband med dette har eg følgjande spørsmål til fylkesordføreren: 
 

1. Etter det eg kjenner til skal det haldast eigarmøte i Ferde AS i morgon, 01.11. 
Vil fylkesordførar kalla inn til ekstraordinær generalforsamling dersom dei 
opplysningane som kjem fram i eigarmøtet ikkje er tilfredsstillande? 

 
2. Deloitte skal gjennomføre forvaltningsrevisjon av Ferde AS. 

Deloitte er i tillegg revisor for Ferde AS.  Meiner fylkesordførar at det er kurant at 
selskapet som skal gjennomføre forvaltningsrevisjon av Ferde AS også er selskapet 
sitt revisjonsfirma? 

 
3. Er det oppnevnt valnemnd for oppnevning av styremedlemmer til Ferde AS?» 

 
Fylkesordførar svarte. 
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PS 202/19 Tilleggsfråsegn sykkelstrategi for Bergen 2019-2030 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet meiner arbeidet med sykkelstrategien er ei viktig oppfølging av regionale planar 

for å kunne oppnå nasjonale målsettingar for folkehelse, nullvekstmålet og utvikling av 
attraktive senter. 
 

2. Fylkesutvalet meiner at det bør kome tydelegare fram korleis handlingsplanane skal utformast 
for å stø opp om sykkelsatsinga. Dokumentet må gjere greie for kva tidsplan ein ser for seg for 
å kunne realisere dei ulike delmåla som skal lede til eit trygt og attraktivt sykkeltilbod i 2030.  
 

3. Fylkesutvalet meiner at sykkelstrategi for Bergen 2019-2030 bør tydeleggjere prioriteringar 
mellom dei ulike trafikkgruppene, dei bygde omgjevnadane og det definerte sykkelnettet. Det 
bør også tydeleggjerast kva funksjon sykkelnettet skal ha for vidare arbeid, og kva status 
dagens sykkelruter vil ha vidare. 
 

4. Fylkesutvalet meiner at sykkelstrategien bør synleggjere korleis den stillar seg til hjartesoner 
rundt skuler.  
 

5. Fylkesutvalet meiner det er eit godt grep å betre kommunikasjonen ut til byens befolkning. Ein 
må sørgje for ei kommunikasjonskanal som kan handtere spørsmål om både drift og 
planlegging av tilbodet til mjuke trafikantar, uavhengig av kven som er vegeigar. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 30.09.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling 
 
1. Fylkesutvalet meiner arbeidet med sykkelstrategien er ei viktig oppfølging av regionale planar 

for å kunne oppnå nasjonale målsettingar for folkehelse, nullvekstmålet og utvikling av 
attraktive senter. 
 

2. Fylkesutvalet meiner at det bør kome tydelegare fram korleis handlingsplanane skal utformast 
for å stø opp om sykkelsatsinga. Dokumentet må gjere greie for kva tidsplan ein ser for seg for 
å kunne realisere dei ulike delmåla som skal lede til eit trygt og attraktivt sykkeltilbod i 2030.  
 

3. Fylkesutvalet meiner at sykkelstrategi for Bergen 2019-2030 bør tydeleggjere prioriteringar 
mellom dei ulike trafikkgruppene, dei bygde omgjevnadane og det definerte sykkelnettet. Det 
bør også tydeleggjerast kva funksjon sykkelnettet skal ha for vidare arbeid, og kva status 
dagens sykkelruter vil ha vidare. 
 

4. Fylkesutvalet meiner at sykkelstrategien bør synleggjere korleis den stillar seg til hjartesoner 
rundt skuler.  
 

5. Fylkesutvalet meiner det er eit godt grep å betre kommunikasjonen ut til byens befolkning. Ein 
må sørgje for ei kommunikasjonskanal som kan handtere spørsmål om både drift og 
planlegging av tilbodet til mjuke trafikantar, uavhengig av kven som er vegeigar. 
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Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Til punkt 3. 
Ein bør i dette arbeidet spesielt ha høg fokus på å auke tryggleiken for syklistar, og unngå 
for mange standardskifte i sykkelruta. 
 
Punkt 6 
Fylkesutvalet meiner det er avgjerande viktig at fleire vel å sykle til og frå jobb, derfor bør det 
som del av sykkelstrategien verte utarbeidd eit eige tiltak for sykkel ved store arbeidsplassar 
slik som til dømes Haukeland sjukehus.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Oen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet meiner arbeidet med sykkelstrategien er ei viktig oppfølging av regionale planar 

for å kunne oppnå nasjonale målsettingar for folkehelse, nullvekstmålet og utvikling av 
attraktive senter. 
 

2. Fylkesutvalet meiner at det bør kome tydelegare fram korleis handlingsplanane skal utformast 
for å stø opp om sykkelsatsinga. Dokumentet må gjere greie for kva tidsplan ein ser for seg for 
å kunne realisere dei ulike delmåla som skal lede til eit trygt og attraktivt sykkeltilbod i 2030.  
 

3. Ein bør i dette arbeidet spesielt ha høg fokus på å auke tryggleiken for syklistar, og unngå for 
mange standardskifte i sykkelruta. Fylkesutvalet meiner at sykkelstrategi for Bergen 2019-2030 
bør tydeleggjere prioriteringar mellom dei ulike trafikkgruppene, dei bygde omgjevnadane og 
det definerte sykkelnettet. Det bør også tydeleggjerast kva funksjon sykkelnettet skal ha for 
vidare arbeid, og kva status dagens sykkelruter vil ha vidare. 
 

4. Fylkesutvalet meiner at sykkelstrategien bør synleggjere korleis den stillar seg til hjartesoner 
rundt skuler.  
 

5. Fylkesutvalet meiner det er eit godt grep å betre kommunikasjonen ut til byens befolkning. Ein 
må sørgje for ei kommunikasjonskanal som kan handtere spørsmål om både drift og 
planlegging av tilbodet til mjuke trafikantar, uavhengig av kven som er vegeigar. 
 

6. Fylkesutvalet meiner det er avgjerande viktig at fleire vel å sykle til og frå jobb, derfor bør det 
som del av sykkelstrategien verte utarbeidd eit eige tiltak for sykkel ved store arbeidsplassar 
slik som til dømes Haukeland sjukehus. 

 

PS 203/19 Uttale til høyring av gåstrategi for Bergen 2019-2030 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til gåstrategi for Bergen 2019-2030, og meiner dette er eit viktig 

styringsdokument og verktøy for å nå nullvekstmålet, styrka folkehelsa i Bergen og gi eit løft for 
universell utforming i gangnett og byrom.  
 

2. Fylkesutvalet meiner gåstrategien må følgjast opp med ei satsing på kunnskap og kompetanse 
på gange og universell utforming, for å sikra god oppfølging og gode resultat.   
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Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 30.09.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til gåstrategi for Bergen 2019-2030, og meiner dette er eit viktig 

styringsdokument og verktøy for å nå nullvekstmålet, styrka folkehelsa i Bergen og gi eit løft for 
universell utforming i gangnett og byrom.  
 

2. Fylkesutvalet meiner gåstrategien må følgjast opp med ei satsing på kunnskap og kompetanse 
på gange og universell utforming, for å sikra god oppfølging og gode resultat.   

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til gåstrategi for Bergen 2019-2030, og meiner dette er eit viktig 

styringsdokument og verktøy for å nå nullvekstmålet, styrka folkehelsa i Bergen og gi eit løft for 
universell utforming i gangnett og byrom.  
 

2. Fylkesutvalet meiner gåstrategien må følgjast opp med ei satsing på kunnskap og kompetanse 
på gange og universell utforming, for å sikra god oppfølging og gode resultat.   

 

PS 204/19 Oppseiing av avtale mellom Fjord Norge AS og fylkeskommunane 

Forslag til vedtak 
 

1. Dagens partnarskapsavtale med Fjord Norge AS vert sagt opp.  
 

2. Det vert innleia eit arbeid med å tinge fram ei ny avtale.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1. Dagens partnarskapsavtale med Fjord Norge AS vert sagt opp.  
 

2. Det vert innleia eit arbeid med å tinge fram ei ny avtale.  
 

PS 205/19 Søknad til Fylkesutvalet om støtte til jubileumsseminar for markering 
av Bryggen 40 år som verdsarv 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver 62 000 kroner til Verdsarvrådet for Bryggen frå Fylkesutvalet sin rådveldekonto 
(Stad: 720 200 00). 
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Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Mona Røsvik Strømme (H) og Kjell Gitton Håland (A) stilte spørsmål om dei var inhabile. Strømme og 
Håland gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var inhabile. Fylkesutvalet vedtok samrøystes 
at Mona Røsvik Strømme og Kjell Gitton Håland ikkje var inhabile. 
 
Mona Røsvik Strømme og Kjell Gitton Håland tiltredde saksbehandlinga. 
 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver 62 000 kroner til Verdsarvrådet for Bryggen frå fylkesutvalet sin rådveldekonto 
(Stad: 720 200 00). 
 

PS 206/19 Markering av samanslåinga til Vestland i samband med Bergen 950 
år og Bergen Internasjonale Lysfestival 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på 200 000 kroner til Bergen Sentrum AS frå Fylkesutvalet sin 
rådveldekonto (Stad: 720 200 00). Føresetnad for løyvinga er at markeringa av Vestland 
fylkeskommune under første utgåve av Bergen Internasjonale Lysfestival vert realisert som skissert i 
søknaden.   
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 31.10.2019  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling fekk ingen røyster og fall. 
 
Det vart såleis ikkje fatta noko vedtak i saka. 


